
Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy  
z dnia 3 września 2014r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Henryk Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Anna Woźniak - Tyczka - Radca Prawny  
Barbara Błoch – Kierownik Referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji  
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Marzena Socha 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad 
wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku                    
z powyższym zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

 



Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe transportu 

zbiorowego   środkami komunikacji gminnej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania w lokalnym transporcie zbiorowym 

wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie przepisów            
o przewozie rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Kleszczewo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
położonej w miejscowości Zimin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 
Wszystkich Świętych w Kleszczewie na prace konserwatorskie w zabytkowym 
kościele w Kleszczewie.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r.  
11. Przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2014/2015. 
12. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
13. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie 
zgłosił uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad 
jego przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIII/314/2014 w sprawie ustalenia cen za usługi 
przewozowe transportu zbiorowego środkami komunikacji gminnej przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/314/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIII/315/2014 w sprawie sposobu ustalania w lokalnym 
transporcie zbiorowym wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób,                 
za naruszenie przepisów o przewozie rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty 
manipulacyjnej przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że 
zgodnie ze zgłoszoną podczas posiedzeń komisji sugestią radnych zmianie uległ zapis 
w paragrafie 1 pkt. 5, który otrzymuje następujące brzmienie: „w razie uiszczenia 
opłaty dodatkowej podczas kontroli u kontrolera biletów opłaty dodatkowe określone 
w pkt. 1 – 4 obniża się o 25%”. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/315/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIII/316/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Kleszczewo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/316/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt uchwały nr XLIII/317/2014 w sprawie zbycia w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości  położonej  w  miejscowości Zimin przedstawiła Pani 
Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/317/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIII/318/2014 w sprawie udzielenia dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Wszystkich Świętych w Kleszczewie na prace 
konserwatorskie w zabytkowym kościele w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. 
Pani Sekretarz poinformowała, że do projektu uchwały wprowadzono numer zabytku  
- 2435/A pod którym w rejestrze zabytków figuruje kleszczewski kościół. Ponadto            
w uzasadnieniu proponuje się przytoczyć Uchwałę Rady Gminy Kleszczewo na mocy 
której dofinansowanie prac konserwatorskich z budżetu gminy może zostać udzielone. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł            
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/318/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIII/319/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej           
na 2014r. przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie             
z wytycznymi RIO dotacja celowa na wyposażenie szkół w podręczniki oraz materiały 
edukacyjne i ćwiczeniowe oraz sfinansowanie kosztu zakupu podręczników                     
w wysokości 11.573,84zł wprowadzona została do budżetu w dziale 801 rozdziale 
80101 w paragrafie 4240. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł              
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIII/319/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie Pani Marzena Socha przedstawiła 
następujące dane dotyczące liczby uczniów i nauczycieli w roku szkolnym 2014/2015: 
Ø do 6 oddziałów przedszkolnych uczęszcza 146 dzieci, 
Ø do 17 oddziałów w szkole podstawowej i gimnazjum uczęszcza 341 dzieci, 
Ø w przedszkolu zatrudnionych jest 8 nauczycieli, a w szkole 33 pedagogów. 

Struktura zatrudnienia wg stopnia awansu zawodowego prezentuje się następująco: 

 



Ø stażyści – 2, 
Ø nauczyciele kontraktowi - 14, 
Ø nauczyciele mianowani – 102, 
Ø nauczyciele dyplomowani - 18. 

Pracownicy administracyjno – obsługowi stanowią 11,50 etatu. 
Placówka dysponuje następującą ilością pomieszczeń: 
Ø przedszkole – 6 sal lekcyjnych, 
Ø szkoła – 18 sal lekcyjnych, 
Ø stołówka, świetlica, gabinet psychologa, gabinet higienistki. 

Dyrektor Socha poinformowała także, że w okresie wakacyjnym wykonano 
wymienione poniżej prace: 
Ø remont korytarzy, 
Ø stworzenie dodatkowej sali zabaw przez przestawienie ścianki działowej 

pomiędzy pomieszczeniami 31 i 32 na ostatnim piętrze budynku szkoły w 
nowym skrzydle, 

Ø zakup komputerów, 
Ø malowanie głównego korytarza, 
Ø zadaszenie nad wejściem do kotłowni, 
Ø w salach 16, 21 i 54 odnowiono parkiety, 
Ø przeprowadzono ekspertyzę szczytowej ściany, ze względu na pojawiające                    

się pęknięcia, 
 Wśród najistotniejszych projektów realizowanych przez szkołę Dyrektor Socha 
wymieniła: 
Ø Cyfrową Akademię Wielkopolan w ramach której pozyskano 3 tablety i 2 

notebooki, 
Ø Mały mistrz klasy I SP, 
Ø Mali Badacze Wielcy Odkrywcy. 

 Za najważniejsze osiągnięcia szkoły w ostatnim czasie Dyrektor Socha uważa 
certyfikat „Szkoła z klasą 2.0” i „Przedszkole w ruchu”. 
 

Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach Pan Grzegorz Stachowiak przedstawił 
następujące dane dotyczące liczby uczniów i etatów nauczycielskich w nowym roku 
szkolnym: 
Ø do 5 oddziałów przedszkolnych uczęszcza 111 dzieci, 
Ø do 18 oddziałów szkoły podstawowej uczęszcza 399 uczniów, 
Ø w 6 oddziałach gimnazjum uczy się 130 dzieci, 
Ø w przedszkolu zatrudnionych jest 9 nauczycieli,  a w szkole 45 pedagogów. 

Struktura zatrudnienia wg stopnia awansu zawodowego prezentuje się następująco: 
Ø nauczyciele stażyści – 2, 
Ø nauczyciele kontraktowi – 11, 
Ø nauczyciele mianowani – 15, 
Ø nauczyciele dyplomowani – 16. 

Etatów administracyjno – obsługowych jest 10,25. 
Szkoła dysponuje 18 salami lekcyjnymi, oraz świetlicą, stołówką, gabinetem 
pielęgniarskim, gabinetem psychologa i gabinetem logopedy. 

 



W celu przygotowania do nowego roku szkolnego w okresie wakacji wykonano 
wymienione poniżej prace: 
Ø czyszczenie wszystkich dywanów i krzeseł tapicerowanych, 
Ø wykonanie przejścia z holu szkoły do gabinetu psychologa i pielęgniarki, 
Ø adaptacja przedsionka szkoły na poczekalnię dla rodziców, 
Ø adaptacja sali nr 61 na pomieszczenie lekcyjne (zakup nowych mebli, tablicy, 

założenie  rolet), 
Ø zakup tablic w celu oddzielenia części holu na zajęcia z rytmiki, 
Ø założenie wertikali i rolet w stołówce szkolnej, sali nr 10,15, 61, zapleczu sali 

nr 10, 11,15, gabinecie dyrektora, pokoju nauczycielskim, 
Ø zakup zestawu komputerowego do pokoju nauczycielskiego i sali nr 61, 
Ø naprawa i założenie nowych dzwonków na korytarzach szkolnych, 
Ø strojenie  czterech pianin, 
Ø przegląd wszystkich gaśnic i sprzętu przeciwpożarowego, 
Ø czyszczenie przewodów wentylacyjnych, 
Ø szczegółowy przegląd budynku szkolnego, placu zabaw i boiska. 

 
Dyrektor Stachowiak stwierdził, że pożądana byłaby rozbudowa szkoły w Tulcach,  

bowiem przy istniejącej liczbie oddziałów i obecnym stanie lokalowym nie                    
ma żadnych szans na jakiekolwiek modyfikacje w planie lekcji. 

Radny Drzewiecki zapytał jaki odsetek dzieci sześcioletnich z Gminy Kleszczewo 
uczęszcza do klasy pierwszej szkoły podstawowej? 

Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że w klasach pierwszych tuleckiej szkoły 
podstawowej jest 86 dzieci w tym 49 sześciolatków. 

Kierownik Referatu Oświaty Pani Kamila Zarębska dodała, że ogółem na terenie 
Gminy Kleszczewo jest 111 sześciolatków, z których naukę w klasie pierwszej 
rozpoczęło 71 dzieci. 

Dyrektor Stachowiak stwierdził, że w kwestii liczby dzieci są duże rozbieżności 
pomiędzy danymi ze statystyk ewidencji ludności, a stanem faktycznym, wynikają one 
przede wszystkim z faktu zameldowania na terenie gminy lub zamieszkiwania bez 
zameldowania. 
 Sołtys Gowarzewa Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała kto prowadzi 
kontrolę realizacji obowiązku szkolnego przez dzieci? 
 Kierownik Zarębska wyjaśniła, że realizację obowiązku szkolnego kontrolują 
dyrektorzy szkół. Szkoła przyjmująca dziecko spoza własnego obwodu ma obowiązek 
poinformować o tym fakcie placówkę do której zgodnie z obwodem szkolnym dziecko 
powinno uczęszczać.  
 Dyrektor Stachowiak nadmienił, że dyrektorzy szkół na dzień 1 września 
każdego roku otrzymują zestawienia dzieci zameldowanych na terenie gminy, które 
powinny uczęszczać do danej szkoły. Problem pojawia się w przypadku dzieci 
zamieszkujących bez zameldowania, wtedy ustalenie czy obowiązek szkolny jest 
realizowany spoczywa na dyrektorze placówki właściwej pod względem miejsca 
zameldowania. Dyrektorzy szkół prowadzą dwa rodzaje ksiąg – jedną w której 
ewidencjonuje się wszystkich uczniów uczęszczających do danej szkoły bez względu 
na miejsce zameldowania i drugą księgę, w której wpisuje się uczniów figurujących w 
gminnych zbiorach ewidencji ludności. Na tej podstawie w sytuacji, kiedy dziecko 

 



zameldowane na danym terenie nie uczęszcza do właściwej placówki dyrektor szkoły 
zobowiązany jest do ustalenia miejsca gdzie realizuje ono obowiązek szkolny. 
Dyrektor Stachowiak podkreślił, że jest to trudne do zrealizowania kiedy dziecko 
wyjeżdża zagranicę.  
 Pani Michalak – Szczepaniak zapytała czy dyrektorzy szkół otrzymali 
informację o tym, że dzieci z Gminy Kleszczewo uczęszczają do szkół poza własnym 
obwodem? 
 Kierownik Zarębska wyjaśniła, że informacje w tej sprawie wpływają do szkół  
i Urzędu Gminy do 30 września danego roku. Jeżeli dziecko nie realizuje obowiązku 
szkolnego to odpowiedzialność ponoszą rodzice. Realizację obowiązku szkolny 
kontroluje też Kuratorium Oświaty. 
 Radny Rajchelt zapytał jakie są wnioski w związku z przeprowadzoną 
ekspertyzą pękającej ściany budynku szkoły w Kleszczewie? 
 Pan Wójt stwierdził, że wyniki ekspertyzy są uspokajające, a wynika z nich, że 
pęknięcia są efektem będącego w złym stanie odwodnienia, co powoduje, że w obrębie 
fundamentów budynku zalega woda. Obecnie, przed naprawą odwodnienia, założone 
zostały plomby, które wykazać mają czy proces pękania ścian nadal postępuje. 
 Radny Świątczak stwierdził, że powszechnie stosowane jest zamykanie wejścia 
na teren szkoły dla osób spoza szkoły i zapytał czy wejście do szkoły w Tulcach - przy 
przedszkolu nie powinno zostać zamknięte, a udostępnione w innej części szkoły? 
Radny zapytał czy w obliczu wprowadzonych zmian rodzice chcący odebrać dziecko 
będą oczekiwali na zewnątrz szkoły? 
 Dyrektor wyjaśnił, że dzieci będą odbierane w zaadaptowanym na ten cel 
przedsionku szkoły. 
 Radny Świątczak zapytał czy w tym miejscu zainstalowany zostanie domofon? 
 Dyrektor Stachowiak stwierdził, że jest to miejsce gdzie dyżury pełnią 
nauczyciele, więc domofon nie jest konieczny. 
 Radny Świątczak zapytał czy wejście do szkoły od strony sali gimnastycznej 
będzie zamknięte? 

Dyrektor Stachowiak wyjaśnił, że intencją zmian jest nie wchodzenie rodziców 
na hol szkoły, gdzie odbywały się będą zajęcia z rytmiki. Nie można natomiast 
zamknąć wejścia do szkoły od strony sali gimnastycznej, gdyż prowadzi ono również 
do biblioteki publicznej.  

Radny Świątczak zapytał czy uczniowie mają możliwość wychodzenia poza 
teren szkoły w czasie przerw? 

Dyrektor stwierdził, że system wprowadzonych zasad oraz dyżurujący 
nauczyciele spowodują, że dzieci nie będą opuszczały terenu szkoły. 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak zapytała czy są jakieś przeciwwskazania 
aby nauka w szkołach odbywała się w systemie dwuzmianowym? 

Dyrektor stwierdził, że nie ma takich przesłanek wynikających z przepisów, 
natomiast percepcja u dzieci w godzinach popołudniowych jest dużo gorsza niż rano. 

Radny Świątczak zapytał czy zajęcia dodatkowe również będą ograniczone           
ze względów lokalowych? 

Dyrektor wyjaśnił, że zajęcia dodatkowe odbywały się będą na holu szkolnym 
w godzinach od 15:50, kiedy obłożenie sal jest już niepełne. 

 



 Radny Drzewiecki nadmienił, że w jednym z programów telewizyjnych 
poruszono temat uczniów, którzy w wyniku problemów lokalowych szkoły uczą się          
w kontenerach. Zdaniem radnego ten materiał uświadamia konieczność podjęcia 
niezbędnych działań dla uniknięcia takich sytuacji. 
 Pan Wójt stwierdził, że w obu kleszczewskich szkołach istnieją obecnie 
problemy lokalowe. W Kleszczewie problemem jest wymagający remontu dach                 
i należy rozważyć nadbudowę kolejnego piętra zakończonego nowym poszyciem 
dachowym. Wójt podkreślił, że nowe przepisy określają maksymalną liczbę 25 dzieci 
w klasie, co powoduje konieczność tworzenia nowego oddziału przy każdym 
kolejnym dziecku. Obecnie do szkoły uczęszcza więcej dzieci w związku z 
obowiązkiem szkolnym dla sześciolatków.  Problem pozostaje bez wsparcia ze strony 
twórców wprowadzanych zmian. Odgórna polityka, migracja ludności z miast do 
mniejszych miejscowości powoduje zamykanie szkół w dużych miastach i 
przepełnienie małych szkół gminnych. Wójt uważa, że nieuniknionym jest podjęcie 
działań zmierzających do rozbudowy istniejących szkół tak, aby pozyskać nowe 
pomieszczenia, co w efekcie jest wariantem tańszym niż budowa nowej placówki z 
całą niezbędną infrastrukturą.  
 

Pani Sekretarz poinformowała, że konkurs na nowego dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Ziminie został rozstrzygnięty i wybrano Pana Przemysława Hęćka. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Radny Lammel poinformował, że komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
oraz Oświaty i Kultury odbyły wspólne posiedzenie, którego tematem było 
przygotowanie szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 (komisja objazdowa), 
oraz sprawy bieżące gminy. Radny Rajachelt poinformował, że Komisja Finansowo           
– Gospodarcza podjęła temat działalności Zakładu Komunalnego za I półrocze 2014r., 
oraz omówiła sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 

 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
30.06.2014r. – posiedzenie Zarządu i Walnego Zgromadzenia Stowarzyszenia 
„Schronisko”, termin ten można przyjąć również za dzień rozpoczęcie budowy 
obiektu, gdyż nastąpiło symboliczne rozpoczęcie prac,  
22.07.2014r. – obchody święta policji w Komisariacie Kórniku,  
31.07.2014r. – spotkanie z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych            
i Autostrad oddział w Poznaniu w sprawie oznakowania drogi S5 i zamkniętego 
odcinka drogi nr 434. W trakcie spotkania podjęto także temat złego utrzymania pasa 
drogowego i ronda przy wjeździe do Kleszczewa oraz hałasu na autostradzie i drodze 
S5. Wójt przypomniał, że na etapie projektowym gmina wnioskowała o większą ilość 
ekranów akustycznych, a obecnie odczuwalny jest ich brak. Wójt poinformował, że na 
wniosek Gminy Kleszczewo na Autostradę Wielkopolską S. A. nałożony został 
obowiązek wykonania przeglądu ekologicznego w zakresie emisji hałasu 
generowanego przez autostradę. W przypadku drogi ekspresowej istnieje także 
problem podłączenia drogi serwisowej do ronda. Wójt sugeruje Zarządowi Generalnej 

 



Dyrekcji Dróg ułożenie nawierzchni na drodze do Bylina, jako że jest to jedyne 
połączenie drogi serwisowej z jakąkolwiek drogą asfaltową,  
4-5.08.2014r. – rozszczelnienie się pojemnika z chemikaliami w Komornikach. Pan 
Wójt poinformował, że w efekcie jego intensywnych zabiegów magazyn 
wprowadzono do programu usuwania „bomb ekologicznych” i obecnie trwa 
oczekiwanie, aż podmiot odpowiedzialny za działania związane z tą sprawą czyli 
Starostwo Powiatowe złoży stosowny wniosek o środki finansowe na usunięcie                 
i zutylizowanie odpadów. 
 Radna Wilczyk dodała, że z informacji przekazanych przez radną powiatu 
poznańskiego Panią Ewę Lesińską wynika, że Starostwo Powiatowe powinno 
zaciągnąć kredyt na sfinansowanie usunięcia odpadów. Starosta Powiatowy utrzymuje 
jednak, że nie jest jedynym winnym w tej sprawie i koszty powinny zostać pokryte           
w połowie przez Powiat, a pozostała część przez Gminę Kleszczewo i właściciela 
budynku. 
 Pan Wójt wyjaśnił, że zgodnie z treścią pisma Głównego Inspektora  Ochrony 
Środowiska w sprawie wprowadzenia magazynu w Komornikach na listę tzw. „bomb 
ekologicznych”, jako beneficjent pomocy z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej jest wskazane Starostwo Powiatowe. 
Odpowiedzialność Powiatu Poznańskiego wynika z faktu wydania zgody na 
magazynowanie odpadów w Komornikach.  Nie sprawdzono stanu magazynu, a  także 
sposobu prowadzenia działalności. Przez cztery lata Powiat prowadził nieefektywne 
postępowanie w celu wyegzekwowania opróżnienia magazynu,  a obecnie zwleka ze 
złożeniem wniosku o środki na unieszkodliwienie odpadów. Wójt poinformował, że 
zwrócił się z pisemnym zapytaniem do Starostwa Powiatowego o informację w 
sprawie planowanego terminu złożenia wniosku, które do dnia dzisiejszego pozostaje 
bez odpowiedzi,  
14.08.2014r. – uroczystości dożynkowe połączone z obchodami 20 - lecia spółki 
Poznańska Hodowla Roślin, 
28.08.2014r. – spotkanie z przedstawicielami policji i projektantem w celu omówienia 
sposobu przystosowania pomieszczeń byłej SUR na potrzeby rewiru dzielnicowych             
i OPS. Wójt poinformował, że nie ma jeszcze oficjalnej zgody Komendanta 
Wojewódzkiego Policji na utworzenie w Kleszczewie rewiru dzielnicowych, jednak 
jest wysokie prawdopodobieństwo pozytywnego rozstrzygnięcia w tej sprawie, stąd 
też przypomniał o deklaracji współuczestnictwa w zakupie radiowozu.  
30.08.2014r. – festyn „Żegnamy wakacje” w Tulcach. 
 

Pan Wójt przedstawił następujące informacje dotyczące inwestycji i remontów:  
Ø wykonana została budowa fragmentu ulicy Krokusowej,  
Ø trwa budowa kanalizacji burzowej w Gowarzewie, której docelowa długość 

wyniesie ok. 600m,  
Ø na etapie otwarcia ofert jest przetarg na wykonanie oświetlenia ulicy 

Wrzosowej w Tulcach,  
Ø  skierowano zapytania ofertowe na wykonanie chodnika w Nagradowicach              

i Tulcach. Starostwo Powiatowe wyłoniło wykonawcę remontu  jezdni             
w Nagradowicach i Tulcach i po przygotowaniu krawężników Gmina 

 



rozpocznie budowę chodnika w Nagradowicach i odcinka chodnika w rejonie 
kościoła w Tulcach.  
 
Pan Wójt stwierdził, że zrodziła się koncepcja budowy ronda przy kościele                  

w Tulcach na skrzyżowaniu ulicy Pocztowej, Poznańskiej i Średzkiej, czyli w rejonie 
w którym problemem jest lokalizacja przystanku autobusowego. W trakcie 
przygotowania jest dokumentacja na budowę chodnika w Śródce, gdzie wymóg 
uzyskania pozwolenia wodno – prawnego przesuwa inwestycję w czasie 
prawdopodobnie na koniec roku. 

Pan Wójt poinformował, że od 15 września br. wprowadzona zostanie nowa 
linia komunikacyjna do Swarzędza nr 489. Nowy rozkład jazdy na pozostałe linie 
wejdzie w życie z dniem 1 października br. W związku z dużą awaryjnością systemu 
PEKA ZTM proponuje wprowadzenie karty na terenie Gminy Kleszczewo nie 
wcześniej niż 1 listopada 2014r. 

Pan Wójt przypomniał o rozpoczynających się 8 września zebraniach sołeckich 
i zaprosił na spotkanie w kleszczewskim parku, gdzie w ramach akcji „Narodowe 
czytanie” czytane będą fragmenty „Trylogii” Henryka Sienkiewicza. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 
 Sołtys miejscowości Śródka Pani Jolanta Fludra poinformowała o otrzymaniu 
tytułu „Lidera” w ramach programu Polsko - Amerykańskiej Fundacji Wolności              
w IX edycji programu „Liderzy PAFW”. 
 Sołtys Gowarzewa Pani Halina Michalak- Szczepaniak zasugerowała, aby przy 
okazji uruchamiania nowej linii komunikacyjnej, tworząc nowe przystanki 
autobusowe zlokalizować w ich otoczeniu kosze na śmieci. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:50.  

 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 
Henryk Lesiński 

 
 
 
 

 


